

- [6] Rytter W. A correct preprocessing algorithm for Boyer-Moore string searching. *SIAM Journal on Computing*, 1990,9(3):509–512.
- [7] Besta M, Stomp F. A complete mechanization of a correctness proof of a string-preprocessing algorithm. *Formal Methods in System Design*, 2005,27(1-2):5–27. [doi: 10.1007/s10703-005-2243-0]
- [8] Hunt JW, Mcillroy MD. An algorithm for differential file comparison. Technical Report, #41, Bell Laboratories, 1976.
- [9] Hunt JW, Szymanski TG. A fast algorithm for computing longest common subsequences. *Communications of the ACM*, 1977, 20(5):350–353. [doi: 10.1145/359581.359603]
- [10] Bergroth L, Hakonen H, Raita T. A survey of longest common subsequence algorithms. In: *Proc. of the String Processing and Information Retrieval-SPIRE*. 2000. 39–48. [doi: 10.1109/SPIRE.2000.878178]
- [11] Amir A, Eisenberg E, Porat E. Swap and mismatch edit distance. *Algorithmica*, 2006,45(1):109–120. [doi: 10.1007/s00453-005-1192-8]
- [12] Krusche P, Tiskin E. New algorithms for efficient parallel string comparison. In: *Proc. of the ACM Symp. on Parallel Algorithms and Architectures-SPAA*. 2010. 209–216. [doi: 10.1145/1810479.1810521]
- [13] Wang Q, Korkin D, Shang Y. A fast multiple longest common subsequence (MLCS) algorithm. *IEEE Trans. on Knowledge and Data Engineering*, 2011,23(3):321–334. [doi: 10.1109/TKDE.2010.123]
- [14] Ann HY, Yang CB, Tseng CT. Efficient polynomial-time algorithms for the constrained LCS problem with strings exclusion. *Journal of Combinatorial Optimization*, 2014,28(4):800–813. [doi: 10.1007/s10878-012-9588-2]
- [15] Kruskal JB. An overview of sequence comparison: Time warps, string edits, and macromolecules. *Siam Review*, 1983,25(2): 201–237. [doi: 10.1137/1025045]
- [16] Papachristou D, Baker SD. Longest-Common-Subsequence detection for common synonyms. U.S. Patent 8,001,136B1, 2011.
- [17] Chandola V, Banerjee A, Kumar V. Anomaly detection for discrete sequences: A survey. *IEEE Trans. on Knowledge and Data Engineering*, 2012,24(5):823–839. [doi: 10.1109/TKDE.2010.235]
- [18] Liao HJ, Yang YB, Tang LZ. Research on Levenshtein distance applying in computer-automated scoring. *Journal of Guangzhou University (Natural Science Edition)*, 2012,11(4):79–83 (in Chinese with English abstract).
- [19] Ballarin C. Tutorial to locales and locale interpretation. In: Lámban L, Romero A, Rubio J, eds. *Contribuciones Científicas en Honor de Mirian Andrés*. Servicio de Publicaciones de la Universidad de La Rioja, 2010. 123–140.

附中文参考文献:

- [18] 廖宏建,杨玉宝,唐连章.改进的编辑距离计算及其在自动评分中的应用. *广州大学学报(自然科学版)*,2012.11(4):79–83



宋丽华(1976—),女,河北高碑店人,博士,副教授,主要研究领域为机器定理证明,网络测量与性能分析.



季晓君(1979—),女,博士,讲师,主要研究领域为网络安全,形式化分析与验证.



王海涛(1976—),男,博士,副教授,主要研究领域为计算机网络,无线自组网,应急通信.



张兴元(1965—),男,博士,教授,博士生导师,CCF 专业会员,主要研究领域为形式化方法机器定理证明.